
Reinder Wobbes is mijn naam, 68 jaar en jager in hart en nieren. 
Vanaf 1968 mocht en ben ik als drijver met mijn familie meegegaan en in 1970 kreeg ik mijn 
1ste jachtgeweer. Een jachtcursus hoefde ik nog niet te volgen. 
In hart en nieren jager, wat dat voor mij betekent laat ik u hieronder weten. 
 

 
 
Jaarlijks voordat we op jacht gaan en dan 
bedoel ik vanaf 15 augustus, de 
eendenjacht, ben ik al lang wekelijks 
meerdere keren te vinden in het veld. Om 
tellingen te gaan doen. 
Als de hazenjacht is aangebroken, weet ik 
hoeveel er in onze jachtgebieden zijn en 
weet ik ook welk percentage, voor de 
gezonde wildstand, dient te worden 
afgeschoten. 
Wij bezitten ongeveer 400 ha. en hier 
vertoeven ongeveer 250 hazen. 
En ik laat u weten, dat dit in mijn jonge 
jaren, zeker niet van toepassing is geweest. 
 
(eigen foto: Tussen de rabarber (in mijn 
eigen tuin) vertoevende haas) 
 
 
 
 
We zijn wildbeheer (beschermers) en 
hebben geen drijfjachten. Ben ik op tegen.  
Dit is geen jagen, dit is meer moedwillig 
doden. Een jager beschermt zijn gebied, 
door er regelmatig te vertoeven, tellen en in 
contact te treden met de boeren waarvan 
we de toestemming hebben om te mogen 
jagen. Tijdens de periode dat er mag worden 
gejaagd, blijf ik ook tellende. 
En mocht ik tijdens de jacht waarnemen dat 
het een ram is die met van die hoge 
sprongen vlucht, dan is het voor mij de 
uitdaging om hem in zijn vlucht te schieten. 
Een haas in zijn/haar leger laat ik liggen, dat 
is voor mij NIET jagen. 
 
(eigen foto: nest kieviten die net is 
uitgekomen) 
 
 
  



De voornemens van de minister om het jachtseizoen in Groningen (maar ook Limburg en Utrecht) 
niet te openen, is iets waarover ik mij ontzettend heb verbaasd. 
Maar tegelijkertijd ook verontwaardigd. 
Ik weet hoeveel hazen (en ander wild) er in onze jachtgebieden en mijn jachtgebied zijn. 
Een gezonde hazen-, ofwel wildstand kun je alleen maar beoordelen als je veelal in het land vertoefd. 
Voorheen deed ik het altijd naast mijn werkzaamheden.  
 
Nu als gepensioneerde loop ik bijna dagelijks in onze jachtgebieden, vanwege weidevogelbeheer, 
de weidevogels te tellen/maar ook te markeren op de lijsten van de boer.  
De laatste jaren in samenwerking met vrijwilligers van de weidevogelbescherming, te weten 
Darwinkel en Bruinius Collectief Groningen West.. O.a. in overleg met de boer te gaan, als hij wil 
weideslepen, bemesten en vervolgens maaien. Dit is natuurlijk ook inherent aan de jonge haasjes. 
 
In de afgelopen periode ben ik dus met vrijwilligers weidevogelbeheer mee geweest en heb met een 
nachtkijker/warmtebeelden gezien hoe ontzettend veel hazen er in onze jachtgebieden zijn. 
Dus zoals de minister wil besluiten, dat in o.a. Groningen niet gejaagd mag worden is een invulling 
die in het geheel NIET klopt. Onze hazenstand is uitmuntend.  
Dat horen we ook vaak genoeg wanneer we erover spreken met andere jagers,. 
Hoor het elke keer dat dit hen verbaast. Daar ben ik met mijn medejagers best wel trots op. 
 
Wat jagen is? Wildbeheer op een zodanige wijze invullen, dat de aantallen en een gezonde wildstand 
behouden blijft. Wat trouwens ook betekent dat er echt wel wat moet worden gedaan aan predatie. 
Als je in je jachtgebied/weidegrond 30 nesten markeert bij de boer(en) op de lijsten hebt vermeld, 
om vervolgens dan te ontdekken dat hiervan 22 nesten uitkomen tot jonge vogels, ook nu weer trots. 
Totdat door predatie de jonge vogels, maar zeker ook de jonge hazen, die worden genuttigd door 
vossen, steenmarters, wilde katten, kraaien, kiekendieven en reigers, dat frustreert enorm. 
Beheer houd voor mij in: tellen, tellen, maar zeker ook predatiebeheer (met name vossen is nu alleen 
maar toegestaan) terwijl wij rondom ons eigen huis al meerdere keren ’s nachts wakker worden dat 
er weer een nest eendeneieren wordt geroofd! 
Jonge kuikens die door meerkoeten worden gedood, wat je waarneemt, dat is voor mij de wereld op 
zijn kop. 
 
Als de jagers wordt gevraagd om voor de jacht extra werkzaamheden te verrichten, ben ik van de 
partij. De wildstand moet gehandhaafd worden.  
En zeker ook de weidevogels. 
De jacht moet ook worden geopend in Groningen, Limburg en Utrecht. 
 
 
Reinder Wobbes 


